
ЗВЕРНЕННЯ 
депутатів Миколаївської обласної ради 

до Верховної Ради України щодо продовження мораторію на продаж 
земель сільськогосподарського призначення 

 
Ми, депутати  Миколаївської обласної ради, висловлюємо глибоку 

стурбованість стосовно ситуації, що склалася у сфері земельних відносин. 
Наразі постало питання щодо скасування мораторію на продаж земель 

сільськогосподарського призначення. 
Вважаємо передчасним скасування мораторію на продаж земель 

сільськогосподарського призначення, що може призвести до незворотних 
катастрофічних наслідків, у тому числі до скуповування земель фінансово-
промисловими групами та іноземними резидентами, “обезземелення” селян, 
утворення іноземних підприємств з найманими працівниками, продовольчої 
небезпеки країни, повної втрати права власності та підконтрольності своєї 
території.   

Легалізація земельного ринку як для держави, так і для власників земель є 
економічно доцільною та набагато вигіднішою, ніж його підпільне 
функціонування, проте в умовах проведення адміністративно-територіальної 
реформи, глибокої економічної кризи та військового конфлікту на сході країни 
є певні застереження у питанні негайного запровадження ринку земель 
сільськогосподарського призначення. 

Введення ринку земель потребує напрацювання законодавцями 
відповідних правил його функціонування, чіткого визначення суб’єктів 
земельного ринку, які матимуть право купівлі сільськогосподарських земель. 

Враховуючи вищевикладене, звертаємося до Верховної Ради України, 
народних депутатів України з приводу продовження мораторію на продаж 
земель сільськогосподарського призначення до того часу, коли будуть 
законодавчо врегульовані усі питання щодо обігу земель 
сільськогосподарського призначення та розроблені відповідні нормативно-
правові акти.   
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